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Zápisnica z 50. zasadnutia výboru Snemu SAV vo funkčnom období 2021 – 2025,  

ktoré sa uskutočnilo 13. marca 2025 od 13:00 hod. v miestnosti č. 119 v budove Úradu SAV 

 

Prítomní:  

J. Gálik (videokonferenčne), V. Hvozdíková, M. Kadúc, A. Kalistová, Ľ. Kľučár, K. Nemoga, R. Passia 

Ospravedlnení: K. Gmucová 

 

Program: 
 

1. Otvorenie 
2. Schválenie programu zasadnutia 
3. Kontrola správnosti zápisnice 
4. Otváranie obálok a kontrola doručených nominácií na kandidátov na členov P SAV 
5. Informácie o zasadnutí P SAV 
6. Príprava zasadnutia Snemu SAV 
7. Rôzne 
8. Záver 

 

K bodu 1 

Zasadnutie  výboru  snemu  otvoril  predseda  snemu  Ľ.  Kľučár  a v  úvode  prítomných  informoval,  že 

doterajšej členke výboru snemu D. Antolovej zvolením do Predsedníctva SAV zaniklo členstvo v Sneme 

SAV  a tým aj  členstvo  vo  výbore  snemu,  preto  sa  tohto  ani  ďalších  zasadnutí  do  konca  funkčného 

obdobia snemu zúčastňovať nebude. 

 

K bodu 2 

Program  zasadnutia  bol  jednomyseľne  schválený.  Za  zapisovateľku  bola  určená  V.  Hvozdíková,  za 

overovateľku A. Kalistová. 

 

K bodu 3 

K zápisnici zo 49. zasadnutia výboru snemu neboli pripomienky. 

 

K bodu 4 

Ľ. Kľučár pred otváraním obálok s nomináciami na kandidátov na členov P SAV prítomných informoval, 

že predseda VR EÚ SAV, v. v.  i., ho písomne kontaktoval vo veci dodatočného doručenia nominácie 

Akademickej obce EÚ SAV, v. v. i., avšak vzhľadom na nedodržanie lehoty na podávanie kandidatúr by 

táto nominácia už akceptovaná nebola.  

V lehote podávania kandidatúr bolo výboru snemu doručených 15 uzatvorených obálok. Výbor snemu 

sa dôsledne oboznámil s obsahom obálok a skonštatoval, že všetky včas doručené nominácie spĺňali 

formálne náležitosti a zároveň v nich boli doručené úplné písomné materiály pre kandidatúru štyroch 
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navrhovaných  kandidátov  v požadovanom  rozsahu  podľa  ustanovení  Volebného  poriadku  Snemu 

Slovenskej akadémie vied.   

Prehľad doručených a akceptovaných nominácií v doplňujúcich voľbách do P SAV:  

Navrhovaný kandidát na člena  
P SAV (v abecednom poradí) 

OV 
Navrhovateľ (v poradí podľa doručenia/ 

čísla registratúrneho záznamu) 

Ing. Miroslav Blaženec, PhD.  2   Skupina vedúcich vedeckých pracovníkov: M. Várady, 
I. Hromadová, M. Miterpáková, M. Oros, M. Stanko 

 Ústav zoológie SAV, v. v. i. 
 Chemický ústav SAV, v. v. i. 
 Ústav ekológie lesa SAV, v. v. i. 

prof. RNDr. Ľubica Lacinová, DrSc.  2   Ústav výskumu sociálnej komunikácie SAV, v. v. i. 
 Skupina vedúcich vedeckých pracovníkov: D. Ježová, I. 

Barák, D. Gregušová, Z. Sulová, N. Žilka 
 Sociologický ústav SAV, v. v. i. 
 Ústav informatiky SAV, v. v. i. 

Ing. Martin Nosko, PhD.  1   Ústav stavebníctva a architektúry SAV, v. v. i. 
 Skupina vedúcich vedeckých pracovníkov: V. Cambel, 

D. Gregušová, F. Gömöry, Š. Chromik, P. Kováč 
 Ústav anorganickej chémie SAV, v. v. i.  
 Chemický ústav SAV, v. v. i. 
 Ústav materiálov a mechaniky strojov SAV, v. v. i. 
 Ústav informatiky SAV, v. v. i. 

Ing. Yvetta Velísková, PhD.  1   Ústav hydrológie SAV, v. v. i. 
 Geografický ústav SAV, v. v. i. 
 Astronomický ústav SAV, v. v. i. 
 Ústav informatiky SAV, v. v. i. 

 

Uznesenie č. 1:  

Výbor Snemu SAV schválil zoznam nominácií pre doplňujúce voľby kandidátov na členov Predsedníctva 

SAV vo  funkčnom období 2025 – 2029 a poveril predsedu Snemu SAV Ľ. Kľučára, aby  informáciu o 

schválení  nominácií  a zaradení  medzi  kandidátov  na  členov  P  SAV  a  o  harmonograme  prezentácií 

kandidátov  na  nadchádzajúcom  zasadnutí  Snemu  SAV  zaslal  kandidátom  a členom  Snemu  SAV 

bezodkladne, teda ešte pred zverejnením zápisnice zo zasadnutia výboru snemu.  

 

K bodu 5 

O priebehu 42. zasadnutia Predsedníctva Slovenskej akadémie vied, ktoré sa uskutočnilo 12. marca 

2025, informovala V. Hvozdíková:  

Zasadnutie predsedníctva sa začalo bezprostredne po skončení návštevy prezidenta SR P. Pellegriniho, 

v nadväznosti na čo predseda SAV pozitívne zhodnotil stretnutie s delegáciou prezidenta a poďakoval 

organizátorom za výborne zvládnutú organizáciu a tiež ústavom, ktoré delegácii predstavili výsledky 

svojho výskumu.   

V rámci kontroly plnenia uznesení bol odsúhlasený termín predloženia správy o riešení problémov pri 

procese  zostavovania  konsolidovanej  účtovnej  závierky;  o mesiac  sa  posunulo  plnenie  uznesenia  o 
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predložení nového organizačného poriadku Ú SAV; zaznela informácia, že v prípade zmluvy o budúcej 

zmluve medzi CSČ, v. v. i., a š. p. Lesy SR stále nebol doručený podpis druhej strany ani neboli avizované 

žiadne námietky k návrhu zmluvy; na najbližšie zasadnutie P SAV má byť predložený návrh opatrení na 

zlepšenie činnosti dozorných  rád; plnenie uznesenia o uzatvorení  zmluvy s odborným dodávateľom 

vzorových interných smerníc bolo preložené na májové zasadnutie P SAV; na aprílové zasadnutie P SAV 

bude predložený návrh pravidiel  odmeňovania  riaditeľov  v.  v.  i.,  pretože pri  ňom  je  ešte  potrebná 

konzultácia  s výborom  snemu;  posledné  uznesenie  sa  týkalo  návrhu  rozpisu  rozpočtu  na  rok  2025 

v kategórii 700 pre verejné výskumné inštitúcie. K poslednej zápisnici z riadneho zasadnutia P SAV bola 

jedna pripomienka, R. Karul navrhol stiahnuť prvý odsek v bode Rôzne, čo bude zaznačené do zápisnice 

z aktuálneho zasadnutia, keďže predošlá zápisnica už bola expedovaná a v takej podobe musí byť aj 

archivovaná. 

Predsedníctvo  v ekonomických  bodoch  programu  odsúhlasilo  navýšenie  rozpočtu  CSČ,  v.  v.  i.,  (na 

odstránenie havárie ústredného kúrenia na Klemensovej ulici), navýšenie rozpočtu Neurobiologického 

ústavu SAV, v. v. i., (organizácia podujatia Košická Vedecká kaviareň), navýšenie rozpočtu Úradu SAV 

(nákup  IT  techniky  pre  referát  pre  komunikáciu  a  médiá),  schválilo  príspevok  na  dofinancovanie 

Slovenského národného korpusu (pre Jazykovedný ústav Ľ. Štúra SAV, v. v. i.) a kompenzáciu zvýšených 

nákladov na DPH spôsobených zmenou sadzby v KTG 700 pre Ústav molekulárnej biológie SAV, v. v. i. 

M. Radvanský  zhrnul,  že nešlo o zásadné  zmeny  rozpočtov organizácií,  všetky úpravy predstavovali 

spolu zhruba 15 tis. eur. Predsedníctvo tiež odsúhlasilo nadobudnutie majetku Ústavu materiálového 

výskumu  SAV,  v.  v.  i.,  (infraštruktúra  pre  laboratórium  a vysokoteplotná  pec  financované 

z kapitálového boostra Plánu obnovy a odolnosti). M. Radvanský a J. Koppel požiadali podpredsedov 

pre OV, aby na aprílové zasadnutie predložili rozpis špecifík pre v. v. i. za každé OV vo výške 30 tis. eur 

(mzdové).  

F.  Simančík  požiadal  o stanovisko,  či  sú  odpisy  navýšením majetku,  ktoré  by  spadalo  do  definície 

nadobudnutia majetku schvaľovaného dozornými radami v. v. i. J. Koppel prisľúbil zabezpečiť právne 

stanovisko na aprílové zasadnutie P SAV. M. Radvanský v rámci ekonomických bodov tiež informoval 

o problémoch  s výdavkovými  limitmi,  ktoré  nedovoľujú  čerpať  prostriedky  z KTG  700  (napr.  na 

investície  z výkonnostných  zmlúv),  tieto  prostriedky  sú  aktuálne  alokované  na Ú  SAV,  preto  P  SAV 

požiadalo  o ich  presun na  verejné  výskumné  inštitúcie.  P  SAV na  záver  ekonomickej  časti  schválilo 

návrh  záverečného  účtu  kapitoly  SAV  za  rok  2024  s pripomienkami  (diskusia  sa  týkala 

nepredvídateľnosti možných úprav ohľadne navýšenia výdavkových limitov).   

P SAV schválilo zámer navýšiť mzdové prostriedky Kancelárie pre transfer technológií (presunutá pod 

CEMEA),  z dôvodu  reálnej  možnosti  skoršieho  obsadenia  siedmich  plánovaných  miest    vhodnými 

kvalifikovanými odborníkmi. F. Simančík pripomenul, že je potrebné dodatkom k zmluve ošetriť, aby 

boli prostriedky vrátené, ak sa všetky plánované miesta nepodarí obsadiť, s čím P SAV súhlasilo. Ďalej 

P SAV schválilo dodatok k štatútu grantov PostdokGrant, a to kvôli potrebe zvýšiť v hodnotiacej komisii 

počet  členov  pre  oblasť  lekárskych  a biologických  vied  vzhľadom na  vysoký  počet  žiadostí  z týchto 

disciplín  –  pre  oblasť  lekárskych  vied  tak  budú  v komisii  dvaja  členovia  a pre  oblasť  biologických 

a chemických vied tiež dvaja (pôvodne po jednom členovi). Dlhšia diskusia bola venovaná pripraveným 

Zásadám náboru a výberu zamestnancov vo v. v. i., ktoré majú následne ústavy participujúce v HRS4R 

implementovať. Ide o dokument pre výberové komisie v. v. i., pripomienky v diskusii sa týkali vhodnosti 

použitého  jazyka  (napr.  definícia  konfliktu  záujmov  neprispôsobená  pre  akademickú  prax;  pojem 

„nábor“), miery záväznosti pre participujúce ústavy a oznámený bol tiež zámer zorganizovať k Zásadám 
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stretnutia s riaditeľmi v. v.  i. P SAV text Zásad napokon schválilo a uložilo vykonať opatrenia na  ich 

implementáciu v dotknutých ústavoch.  

V bodoch týkajúcich sa domácich projektov sa P SAV venovalo víťaznému poradiu prihlášok v štvrtej 

výzve  IMPULZ  podľa  odporúčaní  hodnotiacej  komisie.  P.  Samuely  informoval,  že  do  výzvy  bolo 

prihlásených 27 prihlášok na 3 miesta, z toho 9 prihlášok z 1. OV, 7 prihlášok z 2. OV a 11 prihlášok z 3. 

OV. Hodnotiaca komisia programu IMPULZ vybrala do druhého kola 12 z nich, tie boli na základe 3 až 

6  expertných  posudkov  rozdelené  do  kategórií  A až  C  (hlavným  kritériom  bolo,  či  uchádzač  má 

potenciál podať ERC projekt). P SAV schválilo financovanie prvých troch víťazných projektov na 5 rokov 

a štvrtého v poradí ako náhradníka (D. J. Kaminski, P. Bonardi a G. Zhang; náhradníčka M. Kvandová). 

P. Samuely tiež informoval o výsledku prvého priebežného hodnotenia bežiacich projektov IMPULZ (po 

troch  rokoch  realizácie).  Po  zhrnutí  výsledkov  priebežného  hodnotenia  všetkých  troch  bežiacich 

projektov P SAV súhlasilo s pokračovaním v ich financovaní.  

V bodoch týkajúcich sa medzinárodnej spolupráce P SAV schválilo vypísanie výzvy programu otvorenej 

mobility (podpora pre 4 projekty na dva roky vo výške 3 tis. eur ročne); vzalo na vedomie informáciu 

o plánovaných výzvach bilaterálnej mobility (so Španielskou národnou radou pre výskum, Slovinskou 

akadémiou vied a umení, Rumunskou akadémiou a DAAD); odsúhlasilo  zapojenie  SAV do 12.  výzvy 

v programe EIG CONCERT – Japan (40 tis. ročne na 1 projekt na tri roky); schválilo financovanie projektu 

Ústavu krajinnej ekológie SAV, v. v. i., odporučeného na financovanie v hodnotení výzvy európskeho 

partnerstva  Agroecology;  schválilo  financovanie  projektov  Elektrotechnického  ústavu  SAV,  v.  v.  i., 

a Ústavu polymérov SAV, v. v. i., vybraných v rámci hodnotenia výzvy M‐ERA.NET Call 2024; schválilo 

zapojenie SAV do 10. výzvy na podávanie spoločných projektov SAV – TÜBITAK (o spresnení tém sa 

ešte rokuje s tureckou stranou); schválilo vypísanie doplňujúcej výzvy pre Mobility Visit na rok 2025 

(refundácia reálnych nákladov), a to z dôvodu vyššieho počtu kvalitných projektov, pričom cieľom je 

financovať dodatočné dva projekty nad  rámec pôvodnej kvóty;  a schválilo nomináciu S.  Trnovca  za 

delegáta SAV na Valné zhromaždenie UAI (s refundáciou cestovných nákladov do výšky 350 eur).  

V personálnych bodoch informoval M. Morovics o výsledkoch doterajších fáz výberového konania na 

obsadenie miesta riaditeľa Slavistického ústavu Jána Stanislava SAV, v. v. i. Výberová komisia dostala 

dve prihlášky, z toho jeden uchádzač nespĺňal formálnu podmienku požadovanej dĺžky praxe v riadení 

a do  výberového  konania  tak  komisia  zaradila  iba  P.  Olekšáka.  Kandidát  po  vypočutí  pred 

zamestnancami  ústavu  získal  jasnú  väčšinu  hlasov  oprávnených  voličov  a po  ďalších  otázkach 

v uzavretej  diskusii  s výberovou  komisiou,  napr.  ohľadne  uvoľnenia  z iného  úväzku,  aj  komisia 

jednomyseľne odporučila jeho menovanie do funkcie. Ešte pred prizvaním kandidáta na riaditeľa na 

zasadnutie prediskutovali  členovia P SAV komplikovanú situáciu v danom ústave  (právny pohľad na 

prípadné  zrušenie  ústavu  s likvidáciou,  potrebu  spojenia  ústavu  s inou  organizáciou  a zároveň 

nedosiahnutie  dohody  v tejto  veci,  ako  aj  potrebu  menovania  nového  riaditeľa  po  opakovanom 

predlžovaní  poverenia  bývalého  riaditeľa  ústavu).  Podpredseda  3.  OV  ocenil  vynaložené  úsilie 

dosluhujúceho  povereného  riaditeľa  vo  veci  hľadania  vhodných  riešení  a vyjadril  presvedčenie,  že 

komisiou  odporučený  kandidát  dokáže  nadviazať  na  tieto  snahy  a že  pred  komisiou  preukázal 

pripravenosť viesť daný ústav aj za neľahkých okolností. V diskusii sa tiež vyjasňovali prípady, v ktorých 

by bol na zrušenie ústavu bez likvidácie potrebný súhlas Snemu SAV. Diskutovali sa aj kompetencie P 

SAV  pri  doťahovaní  dohôd  o možnom  zlúčení  ústavov.  Následne  bol  na  zasadnutie  P SAV  prizvaný 

kandidát, ktorý v krátkosti predstavil víziu riadenia ústavu (s prioritami ako interdisciplinárny prístup, 

medzinárodná  spolupráca,  výchova  mladých  výskumníkov  a sieťovanie;  definovanie  vedeckého 

zámeru by precizoval s vedeckou radou). Väčšina následnej diskusie s kandidátom sa týkala možností 
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spojenia  ústavu  s inými  organizáciami,  preberali  sa  rôzne  varianty  (spojenie  s príbuznými  ale  aj 

disjunktnými  výskumnými  smermi,  zachovanie  si  autonómnosti  výskumu  aj  po  prechode  na  formu 

organizačnej  zložky,  výhody  spájania  iniciovaného  zdola  apod.).  Po  diskusii  s kandidátom  prebehlo 

tajné hlasovanie, v ktorom P SAV drvivou väčšinou hlasov schválilo vymenovanie P. Olekšáka do funkcie 

riaditeľa.  Členovia  P  SAV  ponúkli  novozvolenému  riaditeľovi  pomoc  pri  hľadaní  riešenia  situácie 

v ústave.  

Predsedníctvo tiež jednomyseľne schválilo udelenie čestnej plakety SAV Dionýza Ilkoviča za zásluhy vo 

fyzikálno‐chemických  vedách  Z.  Špitalskému.  V tejto  súvislosti  K.  Marhold  odporučil,  aby  nové 

Predsedníctvo  SAV  bližšie  písomne  špecifikovalo  kritériá  výberu  z nominácií  na  udelenie  plakiet, 

pretože  doteraz  sa  pri  doručení  viacerých  kvalitných  nominácií  uplatňovali  niektoré  všeobecne 

akceptované nepísané kritériá,  v  čom vzhľadom na nadchádzajúcu väčšiu obmenu P SAV môže byť 

obtiažne pokračovať. J. Koppel požiadal členov P SAV, aby v súvislosti s návrhom rozpočtu akadémie 

v čo  najkratšom  čase  pripravili  návrh  troch  priorít,  prípadne  aktualizovali  doterajšie  tri  priority 

(program  IMPULZ,  výstavba  pavilónu  spoločenských  vied,  údržba  pamiatkovo‐chránených  budov), 

keďže  termín  predloženia  rozpočtu  je  tento  rok  skorší.  M.  Radvanský  upozornil  na  potrebu 

informovania  organizácií  o  správnom  plánovaní  mimorozpočtových  príjmov  v.  v.  i.  Vzhľadom  na 

závažnosť  problému  s výdavkovými  limitmi,  ktoré  neumožňujú  čerpať  ani  získavané  štandardné 

mimorozpočtové  zdroje  (projekty,  granty;  výnimkou  sú  len  ŠF  a  POO),  zvolá  poradu  s riaditeľmi 

a zamestnancami ekonomických úsekov v. v. i. Tento problém sa vzťahuje aj na granty z APVV, o návrhu 

riešenia nemožnosti čerpať získané financie z projektov APVV sa rokuje samostatne (presun limitu). 

Predseda  SAV  informoval,  že  po  odstúpení  CVTI  z organizovania  súťaže  Vedec  roka  bude  SAV 

spoluorganizátorom aj v roku 2025, poveril ale podpredsedu SAV pre vedu, výskum a inovácie revíziou 

spôsobu  výberu  kandidátov.  Ohľadne  názvu  súťaže  sa  prikláňa  k tomu,  že  nateraz  nie  je  vhodné 

prerušiť kontinuitu, keďže sa v tejto veci zatiaľ nedospelo ku konsenzu. F. Simančík pripomenul časové 

súvislosti  plánovaných úprav  v areáli  SAV,  aj  s ohľadom na uvažované  sťahovanie  z terajšej  budovy 

predsedníctva.  M.  Morovics  informoval  o okolnostiach  neúspešného  výberového  konania  na 

obsadenie miesta riaditeľa Encyklopedického ústavu SAV, o. z. CSČ SAV, v. v. i. V závere viacerí členovia 

P  SAV  informovali  o nadchádzajúcich  akciách.  Prediskutovali  tiež  problémy,  ku  ktorým  došlo  po 

prechode  na  Office  365  a týkajú  sa  najmä  nespoľahlivého  fungovania  elektronickej  komunikácie. 

Predseda snemu informoval o blížiacom sa konci funkčného obdobie snemu a o programe posledného 

zasadnutia snemu v končiacom funkčnom období, ktoré sa uskutoční 3. apríla 2025 a avizoval vopred 

aj  termín  ustanovujúceho  zasadnutia  nového  snemu  (23.  alebo  24.  apríla  2025;  účasť  potvrdil 

novozvolený predseda SAV).   

 

K bodu 6 

Výbor snemu prediskutoval predsedom snemu predložený návrh programu zasadnutia Snemu SAV, 

ktoré sa uskutoční vo štvrtok 3. apríla 2025 so začiatkom o 9:30 hod. Vzhľadom na potrebu stanovenia 

pevného časového harmonogramu prezentácií kandidátov na členov P SAV výbor rozhodol o zaradení 

prezentácií  kandidátov  a  samotných  doplňovacích  volieb  do  dopoludňajšej  časti  rokovania.  Výbor 

snemu zároveň rozhodol, že priebeh prezentácií kandidátov bude v doplňovacích voľbách rovnaký, ako 

v riadnych voľbách, teda 10 minút určených na prezentáciu kandidáta a 15 minút na diskusiu členov 

snemu s kandidátom.  
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Na základe toho výbor snemu schválil časový harmonogram prezentácií kandidátov na členov P SAV 

v doplňovacích voľbách:  

Poradie  Kandidát/Kandidátka  OV  Čas prezentácie 

1.  M. Blaženec  2  09:40 ‐ 10:05 

2.  Ľ. Lacinová  2  10:05 ‐ 10:30 

3.  M. Nosko  1  10:30 ‐ 10:55 

4.  Y. Velísková  1  10:55 ‐ 11:20 

 
Výborom schválený návrh programu zasadnutia Snemu SAV je nasledovný: 
  

  1. Otvorenie  

  2. Schválenie programu zasadnutia  

  3. Voľba pracovných komisií (mandátovej, volebnej a návrhovej), zapisovateľa a overovateľa  

  4. Kontrola plnenia uznesení Snemu SAV a kontrola správnosti zápisnice  

  5. Diskusia členov snemu s kandidátmi na členov P SAV vo funkčnom období 2025 – 2029  

  6. Doplňovacie voľby kandidátov na členov P SAV a vyhlásenie výsledkov  

  7. Informácia o aktuálnej situácii v SAV  

  8. Odpočet plnenia Programového vyhlásenia P SAV v končiacom funkčnom období  

  9. Správa o činnosti Snemu SAV v poslednej tretine funkčného obdobia  

10. Rôzne  

11. Ukončenie činnosti Snemu SAV vo funkčnom období 2021 – 2025  

12. Záver  

Súčasťou  navrhovaného  bodu  6  programu  je  aj  možné  konanie  2.  kola  doplňovacích  volieb,  ak 

v prípade potreby 2. kola o jeho konaní priamo na zasadnutí snem hlasovaním rozhodne. Keďže pôjde 

o posledné zasadnutie snemu v tomto funkčnom období, výbor snemu navrhol zaradiť bod Ukončenie 

činnosti Snemu SAV vo funkčnom období 2021 – 2025 na záver za bod Rôzne.  

Predseda  snemu  navrhol  okrem  štandardne  pozývaných  hostí  prizvať  aj  členov  P  SAV  zvolených 

v riadnej  aj  doplňovacej  voľbe pre nadchádzajúce  funkčné obdobie P  SAV,  a to  z dôvodu  zaradenia 

odpočtu plnenia Programového vyhlásenia P SAV v končiacom funkčnom období do programu. S jeho 

návrhom  výbor  snemu  súhlasil.  Rovnako  výbor  súhlasil  s prizvaním  novozvolených  členov  snemu 

(zvolených pre blížiace sa nové funkčné obdobie Snemu SAV). Pozvánku na zasadnutie budúcim členom 

snemu  môže  predseda  snemu  Ľ.  Kľučár  poslať  až  po  ukončení  procesu  volieb  členov  snemu 

akademickými  obcami  organizácií,  teda  po  31.  marci  2025.  Ostatným  pozvaným  zašle  pozvánku 

bezodkladne. Výbor snemu rozhodol, že rovnako ako počas zasadnutia snemu, na ktorom prebehla 

riadna voľba členov P SAV, aj počas nadchádzajúceho zasadnutia snemu bude prítomnosť verejnosti 

umožnená  prezenčne.  Pracovné  komisie  pre  toto  pripravované  zasadnutie  snemu  navrhol  výbor 

v nasledovnom zložení:  

Zapisovatelia: R. Passia, M. Kadúc 

Overovateľka: A. Kalistová 

Mandátová komisia: M. Kadúc, J. Gálik, V. Hvozdíková 
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Návrhová komisia: J. Gálik, K. Gmucová, A. Kalistová 

Volebná komisia: R. Passia (predseda volebnej subkomisie III. komory), K. Nemoga (predseda 

volebnej subkomisie I. komory), Ľ. Kľučár (predseda volebnej subkomisie II. komory). 

Individuálne  stretnutia  komôr  snemu  s kandidátmi  na  členov  P  SAV  je  možné  zorganizovať  pred 

konaním doplňovacích volieb na zasadnutí  snemu, a  to v termíne 17. – 28. marca 2025. Výbor  tiež 

prediskutoval  úpravu  volebných  lístkov.  V prípade,  že  sa  v  týchto doplňovacích  voľbách  nepodarí 

dovoliť  plný  počet  členov  P  SAV,  bude  potrebné  na  zasadnutí  snemu  schváliť  nový  harmonogram 

ďalších  doplňovacích  volieb.  Vzhľadom  na  lehoty  a veľkonočné  sviatky  nebude  možné  zrealizovať 

ďalšie voľby v už oznámenom termíne prvého zasadnutia snemu SAV v novom funkčnom období, teda 

23. alebo 24. apríla 2025. Snem by síce na nadchádzajúcom zasadnutí mohol rozhodnúť o posunutí 

konania  prvého  zasadnutia  nového  snemu,  prílišný  odsun  však  nie  je  vhodný,  keďže  jeho  funkčné 

obdobie začína 20. apríla. Okrem toho je potrebné najskôr zvoliť nových členov výboru snemu, ktorý 

by  až  na  svojom  prvom  zasadnutí mohol  otvárať  obálky  s kandidatúrami.  Nakoľko  prípadné  ďalšie 

doplňovacie  voľby do P  SAV by už  prebehli  v novom Sneme  SAV,  výbor  snemu predbežne navrhol 

rámcový  harmonogram  ďalších  doplňovacích  volieb  tak,  aby  ich  organizácia  časovo  patrila  už  do 

funkčného obdobia nového výboru snemu:  

Termín na zasielanie kandidatúr: do 24. apríla 2025 

Otváranie obálok s kandidatúrami: v termíne 28. apríl 2025 – 2. máj 2025 

Diskusie komôr snemu s kandidátmi (nepovinné): v termíne 5. máj 2025 – 8. máj 2025 

Doplňovacie voľby kandidátov na členov P SAV: v termíne 12. máj 2025 – 23. máj 2025. 

Výbor  snemu  sa  zaoberal  aj  prípravou  ďalšieho  zasadnutia  snemu,  ktoré  bude prvým  zasadnutím 

Snemu SAV v novom funkčnom období 2025 – 2029. Ako termín jeho konania výbor určil stredu 23. 

apríla  2025  od  13:00.  Program  prvého  zasadnutia  nového  snemu  pripravuje  výbor  dosluhujúceho 

snemu. Jeho konkrétny návrh výbor preberie na svojom najbližšom zasadnutí. Rovnako musí výbor na 

svojom  najbližšom  zasadnutí  určiť  člena  snemu,  ktorý  bude  poverený  vedením  zasadnutia  nového 

snemu  do  momentu  zvolenia  nového  predsedu  snemu.  Štandardnou  náplňou  prvého  zasadnutia 

snemu v novom funkčnom období je kreovanie orgánov snemu pre nové funkčné obdobie, teda voľby 

členov  výboru  snemu  vrátane  volieb  predsedov  komôr  z členov  výboru  a voľby  predsedu 

a podpredsedov snemu. Na toto prvé zasadnutie nového snemu budú okrem štandardne prizývaných 

hostí (vedúci Ú SAV, vedúca referátu pre komunikáciu a médiá, vedúca sekretariátu predsedu SAV), 

pozvaní  členovia aktuálneho P SAV,  keďže  termín konania nového  snemu  je  ešte počas  funkčného 

obdobia súčasného P SAV. Vzhľadom na program zasadnutia nie je potrebné prizývať budúcich členov 

P SAV. Prítomnosť verejnosti bude zabezpečená prenosom na Youtube kanáli Snemu SAV.  

 

K bodu 7 

V bode Rôzne predseda snemu Ľ. Kľučár informoval výbor o nedávnej návšteve prezidenta Slovenskej 

republiky na pôde SAV. Prezident SR si vypočul prezentáciu akadémie, boli mu predstavené unikátne 

výsledky  výskumu  v SAV,  absolvoval  návštevu  laboratórií  a o.  i.  povzbudil  akadémiu,  aby  zvážila 

možnosti  čerpania prostriedkov navýšeného  rozpočtu na obranu, napríklad  v oblasti  vývoja nových 

technológií.  
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Predseda  snemu  tiež  informoval  o výsledkoch  zisťovania  konkrétneho  dátumu  začiatku  fungovania 

historicky  prvého  snemu,  s cieľom  zdokladovať  presný  deň  začiatku  a konca  funkčného  obdobia 

snemu. Táto otázka bola otvorená v nadväznosti na to, že v tomto roku nebude možné dodržať tradíciu 

konania posledného zasadnutia starého a prvého zasadnutia nového snemu v deň 20. apríla, keďže 

v roku  2025  naň  pripadá  veľkonočná  nedeľa.  Pri  ďalších  krokoch  požiada  o právnu  pomoc 

L. Lapšanského, prípadne Archív SAV. R. Passia navrhol, ak to bude možné, ustanoviť dátum začiatku 

funkčného obdobia snemu na najbližší okrúhly termín po 20. apríli, teda 1. máj.  

Výbor sa v krátkosti venoval blížiacemu sa spoločnému stretnutiu výboru snemu s členmi P SAV, ktoré 

sa malo uskutočniť nasledujúci deň. Predseda snemu avizoval, že stretnutie bude časovo nadväzovať 

na  stretnutie  vedenia  SAV  s odborovým  zväzom,  na  ktorom  je  potrebné  venovať  sa  následkom 

vypršania platnosti kolektívnej zmluvy vyššieho stupňa.  

Výbor tiež spresnil znenie ďakovných listov členom končiaceho snemu. Predseda snemu členov výboru 

informoval o písomnej otázke predsedu Vedeckej rady CSČ, v. v. i., ohľadne možného navýšenia členov 

snemu za Centrum na osem. Podľa stanoviska L. Lapšanského  je  to možné, zvolení členovia snemu 

nemusia byť ani členmi akademických obcí príslušných organizácií, ktoré ich nominujú (musia byť však 

členmi akademickej obce akadémie).  

Na  záver  predseda  snemu  informoval  o obmedzeniach  počtu  kandidátov,  ktorých  môžu  do 

doplňovacích  volieb  na  členov  P  SAV  nominovať  jednotlivé  typy  navrhovateľov  a tiež  o  právnom 

stanovisku k prípadnej možnosti predložiť nominácie aj zo strany novozvoleného predsedu SAV. Podľa 

právneho  stanoviska  síce  predpis  umožňuje  novému  predsedovi  SAV  predložiť  6  nominácií  na 

kandidátov, ale keďže novozvolený predseda akadémie túto možnosť pre aktuálne voľby už v riadnej 

voľbe  využil,  do  doplňovacej  voľby  už  kandidátov  nominovať  nemôže,  na  rozdiel  od  iných  typov 

navrhovateľov. To by mu bolo umožnené len v prípade, ak by niektorý z jeho šiestich nominovaných 

v riadnej voľbe zvolený nebol, k čomu však nedošlo. Zjednodušene, neobsadené ostali miesta, na ktoré 

nominovali kandidátov akademické obce a vedúci vedeckí pracovníci. V novom funkčnom období by 

snem  toto  ustanovenie  mohol  podľa  jeho  predsedu  prípadne  spresniť,  aby  bol  výklad  predpisu 

jednoznačný.  

Najbližšieho  zasadnutia P  SAV, ktoré  sa uskutoční 10. apríla 2025,  sa  s predsedom snemu za výbor 

zúčastní  A.  Kalistová,  náhradník  je  M.  Kadúc.  Najbližšie  zasadnutie  výboru  snemu  sa  bude  konať 

15. apríla 2025 o 13:00 hod.  

 

K bodu 8 

Predseda snemu Ľ. Kľučár poďakoval členom výboru za účasť a zasadnutie o 16:55 hod. ukončil. 

 

Zapísala: V. Hvozdíková 

Overila: A. Kalistová 

 

V Bratislave , dňa 2. apríla 2025 

                                                                                                                       Ľuboš Kľučár 

                                                                                                                predseda Snemu SAV 


